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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zwracam siê do Pani Minister z uprzejm¹ proœb¹ o zwrócenie uwagi na sytuacjê finansow¹ ambula-

toryjnych jednostek lecznictwa odwykowego na terenie województwa warmiñsko-mazurskiego i inter-
wencjê w tej sprawie. Decyzj¹ Narodowego Funduszu Zdrowia obni¿ono tym jednostkom finansowanie
œrednio o 17%, a w niektórych przypadkach nawet o 30% w stosunku do roku 2009.

Nie podlega dyskusji, i¿ lecznictwo odwykowe to wa¿na dziedzina w systemie walki z uzale¿nieniami.
Wed³ug badañ, trwa³oœæ abstynencji osób uzale¿nionych jest wprost proporcjonalna do d³ugoœci lecze-
nia. Rekomendowany czas leczenia to oko³o 18 miesiêcy. Przy tak d³ugim okresie leczenia drastyczne
obni¿enie œrodków skutkowaæ mo¿e za³amaniem lecznictwa odwykowego. Konsekwencje takiego stanu
mog¹ byæ bardzo powa¿ne, i to zarówno spo³eczne, jak i finansowe. Skutki choroby alkoholowej poch³a-
niaj¹ ogromne kwoty pieniêdzy i s¹ przyczyn¹ licznych tragedii.

Województwo warmiñsko-mazurskie jest szczególnie nara¿one na problem uzale¿nieñ. Czêste na te-
renach postpegeerowskich wysokie bezrobocie oraz wystêpuj¹cy brak perspektyw s¹ okolicznoœciami
sprzyjaj¹cymi chorobie alkoholowej. W tych okolicznoœciach ograniczenie œrodków finansowych na le-
cznictwo odwykowe na terenie tego województwa, a tym samym ograniczenie dostêpu do tego leczni-
ctwa, wydaje siê decyzj¹ kontrowersyjn¹.

Argument ograniczonych œrodków finansowych w systemie ochrony zdrowia w tym przypadku rów-
nie¿ przemawia na rzecz jednostek lecznictwa uzale¿nieñ, gdy¿ koszt leczenia skutków alkoholizmu jest
znacznie wy¿szy ni¿ leczenie uzale¿nieñ.

Wierzê, ¿e przedstawione fakty zostan¹ wziête pod uwagê przez Pani¹ Minister, a kwestia ogranicze-
nia finansowania ambulatoryjnego leczenia uzale¿nieñ na rok 2010 zostanie przez Narodowy Fundusz
Zdrowia zweryfikowana.

Z wyrazami szacunku
Marek Konopka




